
Zápis z 2. jednání komise životního prostředí ze dne 7.2.2023. 
Zasedací místnost městského úřadu Červený Kostelec. 
Jednání bylo zahájeno v 16 hodin. 
 
Zúčastnění členové: Mgr. Sylva Mudrochová – předsedkyně komise, Jiří Duroň, Mgr. Petr Kafka, Richard Kosinka, 

Marek Kuťák, Ing. Hana Škodová 
Omluvili se:   Lucie Hnízdilová, Tomáš Matyska, Ing. Jan Staněk 
Nezúčastnění členové: Adam Čepelka 
Tajemník komise:   Štěpán Křeček 
Pověřený člen rady:  Tomáš Matyska – omluvil se 
Host:   Tomáš Prouza 
 
Pozvánka a podklady pro jednání komise byly odeslány pod č.j.: MUCK/00762/2023/VYST ze dne 23.1.2023. 
 
1. Zahájení a schválení programu jednání komise. 
Jednání komise je přítomna nadpoloviční většina členů komise. Komise je usnášeníschopná. 
  
Program jednání: 

1. Zahájení a schválení programu jednání komise. 
2. Kontrola usnesení z minulého jednání komise ze dne 6.12.2022. 
3. Rozšíření svozů bioodpadů přímo z domácností. 
4. Záměr zrušení veřejných stanovišť kontejnerů na odpady. 
5. Změna ve sběru jedlých olejů a tuků. 
6. Nový provozní řád sběrného dvora odpadů. 
7. Záměr nových výsadeb dřevin ve volné krajině Červeného Kostelce. 
8. Parkování nákladních vozidel v průmyslové zóně ve Stolíně a ve Lhotě za Červeným  

Kostelcem a u vlakového nádraží – znečišťování životního prostředí odpadky. 
9. Různé. 

  
2. Kontrola usnesení z minulého jednání komise ze dne 6.12.2022. 
Předchozí jednání komise životního prostředí se uskutečnilo 6.12.2022. Komise byla informována o projednání zápisu 
z tohoto jednání v RM. 
 
3. Rozšíření svozů bioodpadů přímo z domácností. 
Komise životního prostředí byla informována o rozšíření svozů nádob o objemu 240 l na bioodpady přímo z domácností 
Červeného Kostelci od roku 2023. Svoz je od letošního roku celoroční. Komise toto považuje za přínos do odpadového 
hospodářství města. Zároveň došlo od nového roku k převzetí administrativní agendy těchto svozů ze svozové společnosti 
na město. Nově je také možnost se přihlásit k těmto svozům nádob na bioodpad z domácností. Občané si musí pořídit 
vlastní nádobu na bioodpad, případně si ji mohou vypůjčit od svozové společnosti. V roce 2022 bylo zapojeno do těchto 
svozů 31 domácností a sebralo se přes 13 tun bioodpadů rostlinného původu. 
 
4. Záměr zrušení veřejných stanovišť kontejnerů na odpady. 
Komise delší dobu diskutovala záměr zrušení veřejných stanovišť kontejnerů na tříděné odpady. V případě možného rušení 
je doporučováno zrušit vždy celé stanoviště. Ne jen odstranit ze stanoviště některé kontejnery. O tomto kroku je diskutováno 
vzhledem k prakticky existujícímu duplicitnímu způsobu sběru tříděných odpadů ve městě, a to prostřednictvím kontejnerů 
na veřejných stanovištích a dále prostřednictvím nádob na tříděné odpady v domácnostech na papír, plasty, nápojový karton 
a bioodpady. To nejenže poměrně zatěžuje logisticky svozovou společnost odpadů, ale hlavně úměrně zvyšuje náklady na 
svoz jednoho a téhož druhu odpadu. V komisi se hovořilo o výhodách a nevýhodách veřejných stanovišť kontejnerů na 
tříděné odpady a výhodách a nevýhodách sběru tříděného odpadu přímo v domácnostech. Je zde řada aspektů, které jsou 
navzájem provázané. Celkově se jeví výhodnější preferovat sběr a svoz nádob na tříděné odpady přímo z domácností.  
Tento způsob sběru tříděných odpadů byl v Červeném Kostelci zaveden v polovině roku 2021 a je v současné době 
dobrovolný. Komise tuto dobrovolnost doporučuje zachovat i nadále. 
 
Komise nedoporučuje v roce 2023 zatím rušit žádné veřejné stanoviště kontejnerů na tříděné odpady. Podíl 
sebraného tříděného odpadu přímo v domácnostech již představuje poměrně velké množství odpadů ve srovnání s 
celkovým množstvím sebraných odpadů, ale prostřednictvím veřejných stanovišť s kontejnery se zatím sebralo celkově větší 
množství odpadů, to platí hlavně pro plasty. U papíru je to trochu jiné, kde za rok 2022 se přímo v domácnostech sebralo 
více papíru, než prostřednictvím veřejných stanovišť s kontejnery. Komise tedy doporučuje prvně zvážit možnosti snížit počet 
kontejnerů na papír na veřejných stanovištích, než přistoupit ke zrušení celých veřejných stanovišť kontejnerů. Toto rušení 
navrhuje komise provést nejdříve v roce 2024, kdy se během roku 2023 potvrdí, případně vyvrátí uvedený trend zvyšování 
množství sebraných tříděných odpadů přímo z domácností. Komise se totiž domnívá, že např. u plastů, veřejná stanoviště s 
kontejnery, v případě jejich zrušení, v současně době zatím plně nenahradí nádoby na tříděné odpady, které jsou přímo v 
domácnostech. 



 
Také se hovořilo o udržování čistoty a pořádku na veřejných stanovištích s kontejnery. Komise doporučuje u nejvytíženějších 
a neproblematičtějších stanovišť mít možnost sledování stanoviště kamerových systémem městské policie. Obecně je 
vhodné tato stanoviště mít více pod fyzickým dohledem městské policie. 
 
Na jednání komise také bylo navrhováno zvážit možnost zavedení pytlového způsobu sběru plastů a papíru přímo v 
domácnostech pro případ jednorázového většího množství tohoto odpadu vzhledem ke čtyřtýdenní frekvenci svozu nádob 
na plasty a papír. Toto řešení je možné, ale hlavně svozová společnost musí k tomuto způsobu sběru a svozu odpadů 
přistoupit. Jinou možností řešit případné jednorázové větší množství tříděných odpadů je zvýšení frekvence svozů na 
čtrnáctidenní nebo využití sběrného dvora odpadů. 
 
5. Změna ve sběru jedlých olejů a tuků. 
Komise životního prostředí byla seznámena s navrhovanou změnou ve sběru jedlých olejů a tuků. V roce 2022 platilo, že 
sběr byl prováděn prostřednictvím 240 l nádob na oleje a tuky na veřejných stanovištích s kontejnery a dále ve sběrném 
dvoře odpadů. V důsledku změny zákona o odpadech stávající společnost, která odvážela a likvidovala tyto odpady, již od 
1.1.2023 nemá řádné povolení k provozování zařízení k nakládání s těmito odpady. Z tohoto důvodu bylo přistoupeno od 
1.2.2023 k dočasnému zrušení nádob na veřejných stanovištích s kontejnery. Zůstává možnost sběrného dvora. 
 

Je záměr změny dodavatele služby odvozu jedlých olejů a tuků, který by měl řádné povolení v souladu s novým zákonem o 
odpadech. V současné době je několik nabídek, ale za poměrně vysokou cenu. Dosavadní dodavatel svoz prováděl zdarma. 
 

Město má legislativní povinnost mít alespoň jedno stanoviště, kde by bylo možné shromažďovat jedlé oleje a tuky, a to v 
režimu veřejně přístupného stanoviště s celoročním provozem. Nově je tedy navrhováno zachovat sběr jedlých olejů a tuků 
ve sběrném dvoře jako doposud a zřídit jedno nové výše uvedené stanoviště vně sběrného dvora v Řehákově ulici. Ostatní 
stanoviště, která jsou v současné době dočasně zrušena, zrušit trvale. To vyžaduje změnu obecně závazné vyhlášky města. 
 

Tento návrh je připraven s ohledem na neblahé zkušenosti s nedodržováním čistoty a pořádku na stanovištích nádob s 
jedlými oleji a tuky a také s problémy, které vznikly při vyprazdňování nádob na jedlé oleje a tuky ze strany stávajícího 
dodavatele. 
 

6. Nový provozní řád sběrného dvora odpadů. 
Tento bod komise životního prostředí na tomto jednání neprojednala.  
 
7. Záměr nových výsadeb dřevin ve volné krajině Červeného Kostelce. 
Komise životního prostředí oprášila návrh z předchozího volebního období na provedení nové výsadby dřevin ve volné 
krajině Červeného Kostelce. Komise se shodla s návrhem pokračovat v návrhu nových výsadeb v Přemyslově ulici ve směru 
k rybníku Čermák v blízkosti ulice Špicberky na městském pozemku parc. č. 1156/4 v katastrálním území Červený Kostelec.  
Komise navrhuje výsadbu 5 kusů jírovců maďalu, jak je také uvedeno v zápisech z jednání komise životního prostředí v 
předchozím volebním období 2018-2022. Mez a průleh travního porostu lemující městskou polní cestu na pozemku parc. č. 
1156/4 v katastrálním území Červený Kostelec je délky cca 22 m a šířky od 2 do 7 m. Komise životního prostředí zde 
doporučuje vysadit jírovce v počtu 5 sazenic. Výsadbu komise provede svépomocí, jako tomu bylo dříve. Pan Duroň zajistí 
sazenice dřevin a potřebný výsadbový materiál. Předpokládaný termín realizace je duben 2023 nebo podzim 2023. 
 
Pan starosta Prouza upozornil členy komise, aby také komise při realizaci nových výsadeb myslela na určitou pozemkovou 
rezervu vhodných městských pozemků, kam v případě povinnosti, by bylo možné výsadbu nových dřevin realizovat. 
 

8. Parkování nákladních vozidel v průmyslové zóně ve Stolíně a ve Lhotě za Červeným Kostelcem a u vlakového 
nádraží – znečišťování životního prostředí odpadky. 
Na jednání komise se delší dobu hovořilo také o průmyslové zóně ve Stolíně a ve Lhotě za Červeným Kostelcem a jejím 
negativním vlivu na okolí a životní prostředí. Tento bod programu byl projednán z podnětu předsedkyně komise paní Mgr. 
Mudrochové. Komise hovořila o nedostatečně úklidu veřejného prostranství, zvláště v místech, kde dochází k parkování 
nákladních vozidel a nocování řidičů. Komise hovořila o možnostech parkování v průmyslové zóně a u vlakového nádraží, 
případně ve Lhotě v ulici Devět křížů. Diskuze byla vedena také o spolupráci města a firem, které v průmyslové zóně působí. 
 
Komise navrhuje zvýšit počet nových odpadkových košů, které by byly pod dohledem kamerového systému městské policie 
a zefektivnit pravidelný úklid veřejného prostranství od odpadků. Komise dále navrhuje uskutečnit ve spolupráci města a 
dotčených firem ekologicko-osvětovou akci Den Země 2023, a to v sobotu 22.4.2023, v rámci které by došlo ke společnému 
úklidu veřejného prostranství. 
 
Komise také připomíná v současné době již jen částečně vyřešený dlouhodobý problém nedostatečné kapacity zasakovací 
nádrže pro dešťové vody společnosti Saar Gummi Czech s.r.o.. V současné době stále dochází při naplnění zasakovací 
nádrže vodou ke znečišťování vozovky komunikace splachem ornice, která se nachází mezi bloky zemědělské půdy vedoucí 
směrem na Stolín. 



9. Různé. 
Pan starosta Prouza odpověděl na dotaz týkající se nedostatečného počtu přechodů pro chodce v ulici 17. listopadu. V ulici 
17. listopadu ve směru k náměstí T. G. Masaryka se nachází dvě místa pro přecházení, jedno u pošty a druhé výše v ulici 
směrem ke křižovatce s ulicí Gen. Kratochvíla. 
 
Příští jednání komise je záměr uskutečnit v úterý 18.4.2023. Návrh nového provozního řádu sběrného dvora odpadů bude 
komisí životního prostředí projednán, jakmile tento návrh bude k dispozici. 
 
Jednání bylo ukončeno v 18:55 hodin. 
 
Zapsal dne 9.2.2023 Štěpán Křeček. 
Ověřila: Mgr. Sylva Mudrochová, předsedkyně komise 
 
 
 
 
 
 

Mgr. Sylva Mudrochová    Štěpán Křeček 
předsedkyně komise    tajemník komise 

 
Návrh usnesení rady města: 
Rada města bere na vědomí informace z komise životního prostředí ze dne 7.2.2023. 


